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ELŐTERJESZTÉS 
 

A 1. sz. főúton lévő ötágú körforgalommal összefüggő kérdésekről 
 
Előzmények 
 
Biatorbágy jelenleg két kivezető úttal rendelkezik. Az egyik a 1. számú főút- Dózsa György út 
– lámpás – kereszteződése, a másik pedig az 1. számú főút – Ország út kereszteződése. 
Jelenleg ezen két út szolgál mind a Biatorbágy lakosságának, mind pedig a környező 
települések lakosainak Budapestre történő fő közlekedési útvonalát adja. 
A jelentős ingázó lakosok miatt ezen két út nem tudja maradéktalanul ellátni a feladatát, így 
a reggeli időszakban – mikor koncentráltan jelentkezik a gépkocsik száma – jelentős torlódás 
alakul ki. 
 
A forgalmi torlódások csökkentése érdekében ismételten megkeresésére 2014-es év végén 
a Magyar Közút Nonprofit Zrt. annak érdekében, hogy az 1. számú út- Dózsa György út 
csomópontjában a közlekedési jelzőlámpa beállításaiban módosítások történjenek, vagyis a 
Biatorbágy irányából érkező gépjárművek hosszabb időtartamban kapjanak szabad jelzést. A 
közútkezelőtől válasz a megkeresésre még nem érkezett. 
 
Biatorbágy Város Önkormányzat 34/2014. számú határozata alapján 2014. júniusában 
Biatorbágy Város közlekedési és közútfejlesztési kérdéseivel kapcsolatban megkeresésre 
került a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium, mely illetékességből a Közlekedésfejlesztési 
Koordinációs Központot kérte fel a Biatorbágy közúthálózatát érintő kérdések 
megválaszolására.   
A Közlekedésfejlesztési Koordinációs Központ 2014.  augusztus 21-én kelt válaszlevelében 
– mely a 2014. évi útfelújításokkal összefüggő kérdések napirendi pontjához mellékletként 
korábban is csatolásra került - elvetette ezen csomópont kiszélesítésének kérdését az 
alábbiak szerint: 
 
„Az ország út kiszélesítésére tett javaslattal műszakilag nem értünk egyet. A Viadukt alatt 
kivitelezés előtt álló és a bevásárló üzleteknél (Penny, CBA) található, meglévő csomópont 
közötti távolságot rövidnek találjuk egy kapaszkodó sáv kiépítéséhez, figyelembe véve, hogy 
a végcsomópontok nem kerülnek átépítésre és a visszasorolást is biztosítani kell az 
emelkedőre felhajtó lassúbb gépjárművek számára. A többlet sáv balesetveszélyes 
helyzeteket teremthet a szakaszon lévő útcsatlakozásokat és kapubehajtókat használók 
számára. 
A Szarvasugrás körforgalmát elkerülő, az autópályára közvetlen felhajtást biztosító út 
megvalósítását a jelenleg meglévő felhajtó és az M0 gyorsforgalmi úthálózati elem 
közelsége hiúsítja meg (az 1 km-es csomóponti távolság nem elegendő az előírás szerinti 
kialakításra.) A két kapcsolódási pont között a felhajtást a csomópontok közelsége miatt 
biztonságosa megoldani nem lehet, az M0 csomópont után Budapest irányában pedig reális 
lehetőség a felható kialakítására (a tó, illetve egyéb csomópontok miatt ) szintén nem 
lehetséges.” 
 
A megküldött válaszlevél 2013-as forgalom számlálási adataira hivatkozva forgalom 
csökkenést állapított meg a településen átmenő főútvonallak tekintetében, csak a 
Biatorbágy-Pátyot összekötő 81106. főútvonal tekintetében volt jelentős mértékű forgalom 
növekedés.  



 
Lényeges feltárni a 2015-ös évtől bevezetésre kerülő útdíj hatását Biatorbágy város 
forgalmára vonatkozóan, hiszen a megyei matricák bevezetésével az ingázó távolabbi 
településen lakó munkavállalók már korábban felhajthatnak az M1-es autópályára. 
 
 
Összegzés: 
 
Azért, hogy megállapítható legyen a csomópont forgalmának alakulása indokolt lenne 2015. 
év tavaszán forgalomszámlálás elvégzését kezdeményezni a Közlekedésfejlesztési 
Koordinációs Központnál a településen áthaladó országos főútvonalak tekintetében.  
 
Ennek eredménye alapján javaslom a téma további vizsgálatát, mint pl. Páty felől 
Biatorbágyra érkező átmenő forgalom kiküszöbölésére korábban is már javasolt – a 
Közlekedési Koordinációs Központ által is támogatott - 1 számú főúti kapcsolatot 
biztosítandó, közvetlen felhajtó megépítésének kidolgozását, tervezését. 
 
 
 
Biatorbágy, 2015. február 12. 
 
 
 
 

Tarjáni István s.k. 
    polgármester 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Összeállította: Zsók Anikó 
 
Melléklet: Közlekedési Fejlesztési Koordinációs Központ válaszlevele 
 
 
 



 
Határozati javaslat 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
/2015.(  ) Öh. számú 

határozata 

A 1. sz. főúton lévő ötágú körforgalommal összefüggő kérdésekről 
 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az 1. sz. főúton lévő ötágú 
körforgalommal összefüggő kérdésekről szóló előterjesztést.  

 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy forgalomszámlálás elvégzését 
kezdeményezzen a Közlekedésfejlesztési Koordinációs Központnál a településen áthaladó 
országos főútvonalak tekintetében.  
 
A Képviselő-testület az új forgalomszámlálási adatok megküldése után a kérdés tárgyalását    
ismételten napirendre tűzi. 
 
 
Felelős: polgármester 
határidő: 2015. szeptember 30. 
 
 
 Tarjáni István dr. Kovács András 
 polgármester jegyző 
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